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教育事務委員會 
Panel on Education 

 
在2017年7月10日會議上就議程項目 

"支持優質教育的優先措施"通過的議案 
 

Motion passed under the agenda item  
"Priority Measures to Support Quality Education"   

at the meeting on 10 July 2017 
 
 
議案措辭 
 

現時基層學童家中電腦老舊的情況普遍，部分學童缺乏基

本的上網學習條件，無法應付現時的教育需要。而政府現

時有關資訊科技的支援並未能照顧基層學童的需要。本委

員會促請政府為基層兒童設立購買電腦及上網費用津貼，

並且採用實報實銷的形式，從而直接讓約33萬的基層學生
受惠，而這也屬優質教育的優先措施。 
 
(邵家臻議員動議) 

 
 
Wording of the Motion 
 
 

(Translation) 
 

As the home-use computers of grass-roots students are usually 
old and outdated at present, some students are deprived of the 
basic conditions for online learning and are therefore unable to 
cope with the prevailing educational needs.  Moreover, the 
current information technology support provided by the 
Government cannot cater for the needs of grass-roots students.  
This Panel urges the Government to provide, on a reimbursement 
basis, subsidies to grass-roots children for purchase of computers 
and payment of Internet access charges, so as to bring direct 
benefits to about 330 000 grass-roots students, which is also a 
priority measure for the provision of quality education. 
 
(Moved by Hon SHIU Ka-chun) 

 
 

 


